
Lekcia: Ž 12                                                                                              Kázeň: Jn 15, 18-27

Bratia a sestry,
Boh nás miloval ako prvý, a preto my môžeme milovať. Akoby také isté, ale z opačnej

strany je to aj s nenávisťou - svet nenávidel Ježiša, a preto nenávidí aj Jeho nasledovníkov. 

V Jánovom evanjeliu sa píše o Božej láske k svetu a o nenávisti sveta k Bohu. Presne
tu platí príslovie „za dobrotu na žobrotu“. Pán Ježiš učil, aby sme k druhým pristupovali
tak,  ako  by  sme  chceli,  aby  oni  pristupovali  k  nám.  Prišiel  s  láskou  a  dostalo  sa  mu
odmietnutie  a  nenávisť.  Aj  na  tomto  si  môžeme  uvedomovať  hĺbku  Božej  lásky.  Sami
vieme, že je ťažké, veľmi ťažké, milovať niekoho, kto sa k nám nespráva pekne. Ako to
potom musel zakúšať Ježiš, keď priniesol záchranu a nakoniec zostal sám. Na základe Jeho
poslednej modlitby pred zatknutím, v Getsemanskej záhrade, vieme povedať, že prežíval
strašné chvíle. Pán Ježiš to mohol všetko zabaliť. Nebolo to tak, že sa diala vôľa ľudí, keď
bol zatknutý a popravený. Sám Pán Ježiš povedal, že keby chcel, mohol si zavolať armádu
anjelov, ktorá by Ho pred všetkým zlým ochránila. 

Ježišova láska je veľmi hlboká a vzácna. Zomieral za tých, ktorí si to nevážia. Prišiel
kvôli  všetkým a  ani  tomu,  kto  ho  nenávidí,  nádej  na  záchranu  neberie.  Ježišova  láska
nepozná hraníc. Takto je opísaná aj v Liste do Efezu: „aby ste mohli so všetkými svätými
vystihnúť, aká je to šírka a dĺžka, výška a hĺbka, a poznať Kristovu lásku, ktorá prevyšuje
všetko poznanie; aby ste sa dali naplniť celou Božou plnosťou.“(3, 18-19) Ježišova láska je
nad naše chápanie. Prečo miluje tých, ktorí si nevážia, čo koná? Prečo miluje tých, ktorí na
Jeho slovo neberú ohľad? Prečo miluje tých, ktorí zostávajú ľahostajní a chladní voči tomu,
čo vykonal? 

Keď však Jeho slovo prijímame a uvedomujeme si, čo všetko pre nás vykonal na kríži
a čo všetko pre nás koná každý deň, potom môžeme len zostať v nemom úžase nad Jeho
nekončiacou láskou k celému svetu, k nám všetkým. Žiadny odpor nezastaví Božie slovo o
láske a milosti. Pán Ježiš je živým svedectvom o Božej láske k nám. Toto radostné slovo, že
Boh miluje svet, sa šírilo skrze Ježiša a Pán Ježiš poveril svojich učeníkov, aby ho niesli
ďalej. 

Pán Ježiš hovorí aj to, že nenávisť sveta zasiahne tiež Jeho nasledovníkov. Nerobí
falošnú predstavu o peknej budúcnosti, ale oznamuje pravdu. Nasledovanie Ježiša môže byť
plné  rôznych  prekážok:  od  neprijatia  a  výsmechu  až  po  prenasledovanie.  „Keď
prenasledovali mňa, budú prenasledovať aj vás; keď striehli na moje slovo, striehnuť budú
aj na vaše.“, hovorí Pán Ježiš.(20v.) 
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Pán Ježiš hovorí o tých, ktorí v Neho uverili, že už nie sú zo sveta. Ako to vyzerá v
praxi, keď už nie sme zo sveta a stále žijeme na svete? Myslím si, že je to veľmi dobre
vyjadrené v 2. liste do Korintu: „Všetkým sme utláčaní, ale nie potlačení; sme tiesnení, ale
si nezúfame; sme prenasledovaní, ale nie opustení; sme zmietaní, ale nehynieme;“(4, 8-9)
Žijeme na zemi, ale vďaka Bohu máme Jeho slovo, ktoré nás vedie. Očami viery sa na
všetky  pozemské  udalosti  smieme pozerať  z  inej  perspektívy.  Veríme,  že  nič  sa  nedeje
náhodou, ale všetko má vo svojej moci živý Boh. Rovnako veríme, že smrť nie je koniec.
To všetko,  čo na  zemi poznáme,  sa  vo svetle  Božieho slova ukazuje  inak.  V mnohých
ohľadoch nás Božie slovo vedie iným smerom. To je vzácne, ale môžeme byť kvôli tomu
vysmiati a odmietnutí. Keď chceme žiť vo svete podľa viery, ktorú sme prijali od Ježiša
Krista, môžu prísť komplikácie.

Nie sme už zo sveta, pretože patríme Ježišovi, ale to nie je dôvod na povyšovanie.
Ježišovo povolanie z nás nerobí niečo extra. Nie sme o nič lepší ako tí, ktorí Ježiša odmietli,
pretože nie my sme si vyvolili Boha, ale Boh si vyvolil nás. Našou úlohou je svedčiť na
svete o Ježišovi. Nie sme sami, Ježiš je s nami, dáva nám Ducha Radcu, ktorý nás vo svete
povedie. Jedným z ovocí Ducha je práve ovocie lásky. V protiklade k tomu apoštol Pavol
hovorí o skutkoch tela. Všimnime si ten rozdiel, ovocie Ducha, ale skutky tela. Skutky tela
sú:  „smilstvo,  nečistota,  zmyselnosť,  modloslužba,  čarodejníctvo,  nepriateľstvá,  svár,
nenávisť,  hnevy,  zvady,  rozbroje,  roztržky,  závisti,  [vraždy],  opilstvá,  hodovania  a  im
podobné.“  (Gal  5,  19-21)  Počuli  sme,  že  tam patrí  aj  nenávisť.  Kde  sa  berie  na  zemi
nenávisť? Odkiaľ pochádza zlo na zemi? Odpoveď nachádzame v Biblii.

V epištole Jakuba je napísané: „Odkiaľ sú medzi vami boje a odkiaľ zrážky? Či nie
odtiaľ - z vašich žiadostí, ktoré bojujú vo vašich údoch?“(4, 1) V Markovom evanjeliu Ježiš
hovorí: „Nie čo vchádza do úst, poškvrňuje človeka, ale čo z úst vychádza, to poškvrňuje
človeka.“ (15, 11) Veľakrát to zlé, čo je na zemi, má svoj základ v ľudských túžbach, ktoré
sú navonok vyjadrené slovom alebo skutkom. 

Bratia a sestry, svet, v ktorom žijeme, Boha nepozná a nenávidí. Boh však zo svojej
nekonečnej lásky do tohto sveta vstupuje a prináša nám východisko. Dáva nám milosť a
vyzýva nás, aby sme Jeho slovo zvestovali ďalej. Oslavujme Boha svojimi životmi a dobrú
správu o Ježišovi oznamujme vo svete! Amen.

Vypočujme si slová vyslania, ako sú napísané v Evanjeliu podľa Lukáša v 6. k.: 
Pán Ježiš hovorí: „Milujte svojich nepriateľov, čiňte dobre tým, čo vás nenávidia. Žehnajte
tým, čo vás preklínajú, a modlite sa za tých, čo vás potupujú.“
Pokoj Boží, ktorý prevyšuje každý ľudský rozum, ten nech háji a ochraňuje vaše srdcia i
vaše mysle v Kristovi Ježišovi, našom Pánovi. Amen.
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